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Protokół nr XXIX/2013 

z XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 26 września 2013 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14 do 16.58.  

W sesji udział wzięło 15 radnych, 5 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości oraz 4 

osoby zainteresowane obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy.  

2) Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy. 

2.Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. oraz analiza 

zaawansowania zadań inwestycyjnych na 2013 r. 

3. Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Zławieś Wielka  

i perspektywach świadczenia usług medycznych na najbliższe lata. 

4.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, 

3) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Gutowo. 

5.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

6.  Wolne wnioski i zapytania. 

7.  Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła obrady, przywitała wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, Panią Dyrektor 

GOKiS, Pana prezesa Zakładu Usług Komunalnych, sołtysów, osoby zainteresowane 

obradami sesji oraz radnych. Poinformowała, że punktem trzecim spraw organizacyjnych jest 

przyjęcie wniosków do porządku obrad i zapytała, czy ktoś chce złożyć taki wniosek.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

W imieniu grupy radnych Rady Gminy Zławieś Wielka złożył wniosek o odwołanie radnej 

Małgorzaty Kutnik z funkcji przewodniczącej Rady Gminy. Zgłosił wniosek o zmianę 

porządku obrad poprzez wprowadzenie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania 

przewodniczącej Rady Gminy” i oznaczenie go numerem 2 oraz punktu „Podjęcie uchwały  

w sprawie powołania przewodniczącego Rady Gminy” oznaczonego, jako nr 3. Wyjaśnił, że 

numerację pozostałych punktów porządku obrad należy odpowiednio zmienić. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała złożony wniosek. Zwracając się do radnego Borzęckiego powiedziała, że nazwa 

„Grupa Radnych ” jest niewłaściwa, gdyż nie ma takiej grupy. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że „kilku radnych” brzmiałoby bardzo źle. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

 Zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem tego wniosku i wprowadzeniem go do porządku 

obrad sesji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 9 radnych było za przyjęciem wniosku, 2 

przeciw i 4 radnych wstrzymało się od głosowania.  

Zwracając się do prawnika zapytała, czy zgodnie ze statutem wniosek przeszedł większością 

głosów. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Odpowiedział, że tak.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przewodnicząca poprosiła radnego Borzęckiego o przedstawienie uzasadnienia do uchwały  

w sprawie odwołania jej z pełnionej funkcji.   

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Odpowiedział, że oprócz niego pod wnioskiem podpisały się również inne osoby.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, aby po kolei radni wypowiadali się na ten temat, zapytała czy według nich robiła 

coś źle w organizacji pracy rady. Udzieliła głosu radnemu Andrzejowi Pyzikowi.  

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że na to pytanie odpowie radny Marcin Kędzierski.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, aby do każdego projektu uchwały było uzasadnienie. 

Z sali odezwało się kilku radnych, którzy stwierdzili, że uchwały nie muszą mieć uzasadnień.   

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Powiedział, że w statucie Gminy Zławieś Wielka jest zapis o ewentualnym uzasadnieniu do 

uchwały, więc nie ma takiej konieczności.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, jak tę kwestię reguluje ustawa o samorządzie gminnym.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Odpowiedział, że nie ma takich zapisów w ustawie, a tę sprawę reguluje statut Gminy i do 

niego trzeba się odnieść.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Powiedziała, że w związku z tym, że do uchwał Rady Gminy zazwyczaj były uzasadnienia 

prosi, aby do tej uchwały również było. Dodała, że jest nieprzekonana, że źle pełniła 

obowiązki, jako przewodnicząca.  

Marcin Kędzierski – radny 

Powiedział, że powinno być tak, że przewodnicząca zawsze reprezentuje większość w radzie, 

a ostatnimi czasy było inaczej, dlatego postanowiono o podjęciu takiej uchwały.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy to jest uzasadnienie i poprosiła, aby zapisać je w protokole. Powiedziała, że nie 

musi reprezentować większości, ponieważ reprezentuje całą radę i uważa, że to nie jest 

uzasadnienie. Złożyła wniosek o załączenie uzasadnienia do projektu uchwały o jej 

odwołaniu.  

Jarzy Dudzic – radny 

Poprosił o przedstawienie zapisów statutu odnośnie odwołania przewodniczącego rady. 

Dodał, że nie może wypowiedzieć się w tej sprawie, ponieważ nie jest do tego przygotowany.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że zapisy statutu są bardzo lakoniczne i dodała, że również nie jest 

przygotowana do tego tematu.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Poinformował radnych, że odwołanie uregulowane jest w ustawie o samorządzie gminnym, 

ale sprawdzi, co na ten temat mówi statut.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Ogłosiła 10 minut przerwy. Po przerwie poprosiła Pana mecenasa o interpretacje przepisów 

prawa.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Poinformował obecnych, że statut nie zawiera w tym przedmiocie żadnych regulacji i należy 

odnieść się do art. 19 ustawy o samorządzie gminnym. Zawiera on informację, że odwołanie 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego następuje na wniosek co najmniej ¼  ustawowego 

składu rady w trybie określonym w ust. 1. „Rada Gminy wybiera ze swojego grona 

przewodniczącego i jednego do trzech wiceprzewodniczących bezwzględną większością 

głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym. 

Powiedział, że tylko te zapisy dotyczą odwołania. Dodał, że żeby skutecznie złożyć wniosek 

musi być on podpisany przez ¼ ustawowego składu rady, a wybory dokonywane są  

w głosowaniu tajnym, bezwzględna większością głosów, w obecności, co najmniej połowy 

ustawowego składu rady.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że wnioski do zmiany porządku obrad zostały przyjęte. Odczytała nowy 

porządek obrad.  

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy.  

2) Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy. 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania przewodniczącej Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Rady Gminy 

4. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. oraz analiza 

zaawansowania zadań inwestycyjnych na 2013 r. 

5. Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Zławieś Wielka  

 i perspektywach świadczenia usług medycznych na najbliższe lata. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, 

3) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Gutowo. 

7.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9.  Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Przewodnicząca poprosiła o głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się 

porządek obrad został przyjęty. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że protokół z XXVIII sesji Rady Gminy w ostatecznej wersji, 

znajduje się na sali. Stwierdziła, że nie wie czy jest już dzisiaj zamieszczony na stronie 

internetowej, wieczorem o 24 jeszcze go nie było. Nie wie czy radni, zdążyli się zapoznać z 

protokołem z poprzedniej sesji. Zapytała, kto chciałby może się jeszcze z nim zapoznać. Nikt 

z radnych nie zgłosił się. Zapytała, kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem protokołu z 

poprzedniej sesji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 12 głosach za i 3 wstrzymującym się 

protokół z XXVIII sesji został przyjęty. 

Jarzy Dudzic – radny 

Złożył wniosek o zamieszczanie protokołów z sesji co najmniej tydzień przed sesją. Dodał, 

że tak jak mówiła przewodnicząca nie miał kiedy się z nim zapoznać.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że prawodawstwo mówi tak, że protokół z sesji powinien być zamieszczany 2 

tyg. po sesji. W naszym doświadczeniu nigdy się nie zdarzyło, żeby był 2 tygodnie po sesji, 

zawsze jest 2 tyg., - tydzień przed sesją. Stara się śledzić to i wprowadzała zawsze jakieś  

małe zmiany do protokołów z sesji. Wczoraj na stronie internetowej, nie było jeszcze 

protokołu. Mailowała z panią Sylwią i dzisiaj rano dostała już poprawiony protokół.  

Sylwia Sypek – podinspektor ds. rady gminy i jej organów 

Poinformowała radnych, że protokół został umieszczony na stronie internetowej  

z tygodniowym opóźnieniem, tylko ze względu na to, że po sesji sierpniowej zastępowała 

koleżankę w sekretariacie i nie pracowała na swoim stanowisku. Wyjaśniła, że wójt wyraził 

na to zgodę, ponieważ w sekretariacie nie ma czasu, aby napisać protokół. Dodała, że Pani 

przewodnicząca poprosiła tylko o to, aby jej wypowiedź z poprzedniej sesji była 
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zamieszczona w tekście protokołu a nie jako załącznik. Nie prawdą jest, że wczoraj protokół 

nie był jeszcze zamieszczony na stronie internetowej.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że najważniejsze jest, że protokół jest na sali obrad. Każdy mógł się z nim 

zapoznać nanieść poprawki i przegłosować.  

Ad. 2 Podjęcie uchwały w sprawie odwołania przewodniczącej Rady Gminy 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że niezręcznie jest jej to mówić, ponieważ uchwała dotyczy jej osoby, ale jeżeli 

nikt nie ma odwagi powiedzieć, dlaczego zostaje odwołana przez radnych, to może ktoś  

z pracowników urzędu gminy, może p. wójt powie parę słów na ten temat. Stwierdziła, że to 

jest wniosek radnych, nie klubu. W związku z tym nikt z urzędu gminy nie musi przedstawiać 

swojego stanowiska. Poprosiła radnych o pozwolenie odczytania tekstu uchwały bez 

uzasadnienia ani pisemnego ani ustnego.  Odczytując uchwałę stwierdziła, że są w niej błędy. 

Zapytała, czy poprawny jest zapis „stwierdza się odwołanie”, ponieważ jej zdaniem powinno 

być napisane „odwołuje się”.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Powiedział, że odwołanie polega na tajnym głosowaniu, wiec po zliczeniu głosów wpisuje się 

wynik z protokołu komisji skrutacyjnej.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła radnych o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej.  

Radny Piotr Pawlikowski zgłosił kandydaturę radnego Henryka Lizaka. Radny Bogdan 

Pawłowski zgłosił radną Katarzynę Rezmer. Radna Teresa Balicka zgłosiła radną Helenę 

Przekwas. Przewodnicząca zapytała kandydatów, czy zgadzają się brać udział w pracy 

komisji skrutacyjnej.   Radni wyrazili zgodę. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania skład komisji skrutacyjnej został przyjęty 

jednogłośnie. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że jej rola w tym momencie się kończy i poprosiła komisję skrutacyjną  

o przystąpienie do pracy. Dodała, że protokoły komisji są już na pewno przygotowane. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zawnioskował o 20 minut przerwy dla komisji skrutacyjnej na przygotowanie materiałów. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie.  

Henryk Lizak – radny (przewodniczący komisji skrutacyjnej) 

Po wznowieniu obrad przez przewodniczącą wyjaśnił radnym sposób głosowania. Poprosił 

członków komisji skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania. Następnie karty zostały 

zebrane do urny.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Ogłosiła 5 min przerwy na zliczenie głosów.  

Henryk Lizak – radny (przewodniczący komisji skrutacyjnej) 
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Odczytał protokół komisji skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w sprawie odwołania 

radnej Małgorzaty Kutnik z funkcji przewodniczącej Rady Gminy Zławieś Wielka. Komisja 

skrutacyjna stwierdziła, że w wyniku tajnego głosowania przy 9 głosach za 3 przeciw i 3 

wstrzymujących się radna Małgorzata Kutnik została odwołana z funkcji przewodniczącej 

rady gminy Zławieś Wielka.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Podziękowała komisji skrutacyjnej za odczytanie protokołu. Zwracając się do radnych 

podziękowała za współpracę. Powiedziała, że przykro jej z tego powodu, że nie dotrwała do 

końca kadencji. Stwierdziła, że został tylko rok, ale jak wiadomo zbliża się gorący okres,  

o którym wszyscy dobrze wiedzą. Powiedziała, że nic już nie pozostaje jej do powiedzenia. 

Na koniec przytoczyła powiedzenie „Rewolucja zżera własne dzieci” i podziękowała.  

Henryk Lizak – radny (przewodniczący komisji skrutacyjnej) 

W imieniu własnym podziękował za dotychczasową współpracę. Przekazał 

wiceprzewodniczącemu Borzęckiemu protokół komisji skrutacyjnej.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Na wniosek radcy prawnego ogłosił 5 minut przerwy. Po przerwie wznowił obrady.   

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Poinformował radnych, że miał wątpliwość proceduralną, ale wszystko się wyjaśniło  

i przeprosił za zamieszanie.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał uchwałę Nr XXIX/202/2013 w sprawie odwołania przewodniczącej Rady 

Gminy.   

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Rady Gminy 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zgłosiła kandydaturę radnego Andrzeja Pyzika.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radny Pyzik wyraża zgodę na kandydowanie.  

Andrzej Pyzik – radny 

Podziękował i powiedział, że nie będzie kandydował.  

Marcin Kędzierski – radny 

Zgłosił kandydaturę radnego Piotra Pawlikowskiego.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radny Pawlikowski wyraża chęć kandydowania na stanowisko 

przewodniczącego Rady Gminy.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Małgorzata Kutnik – radna 

Zaproponowała kandydaturę radnego Jarosława Karczewskiego. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie.  

Jarosław Karczewski – radny 

Nie wyraził zgody.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zgłosił kandydaturę radnego Borzęckiego.   

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Nie wyraził zgody na kandydowanie. Stwierdził, że jedynym kandydatem, który wyraził chęć 

pełnienia funkcji przewodniczącego Rady Gminy jest radny Piotr Pawlikowski. Złożył 

wniosek o powołanie komisji skrutacyjnej w tym samym składzie, jak poprzednio.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego o powołanie komisji 

skrutacyjnej został przyjęty jednogłośnie.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Ogłosił 10 minut przerwy na przygotowanie kart do głosowania. Po przerwie oddał głos 

przewodniczącemu komisji skrutacyjnej.   

Henryk Lizak – radny (przewodniczący komisji skrutacyjnej) 

Wyjaśnił radnym sposób tajnego głosowania w sprawie powołania przewodniczącego Rady 

Gminy. Poprosił członków komisji o rozdanie radnym kart do głosowania. Następnie  

o zebranie kart do urny. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Ogłosił 5 minut przerwy na zliczenie głosów i napisanie protokołu przez komisję skrutacyjną. 

Po wznowieniu obrad poprosił o wystąpienie przewodniczącego komisji skrutacyjnej radnego 

Henryka Lizaka. 

Henryk Lizak – radny (przewodniczący komisji skrutacyjnej) 

Odczytał protokół komisji skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w sprawie powołania 

przewodniczącego Rady Gminy Zławieś Wielka. Komisja skrutacyjna stwierdziła, że  

w wyniku tajnego głosowania przy 10 głosach za 2 przeciw i 3 wstrzymujących się radny 

Piotr Pawlikowski został przewodniczącym rady gminy Zławieś Wielka.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Odczytał treść uchwały Nr XXIX/203/2013 w sprawie powołania przewodniczącego 

Rady Gminy. Pogratulował i oddał głos nowo wybranemu przewodniczącemu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował za wybór, powiedział, że liczy na współpracę z radymi i pracownikami urzędu. 

Ma nadzieję, że w ciągu roku, który został do wyborów wspólnie uda się coś wypracować.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poprosił wiceprzewodniczącego o dalsze prowadzenie obrad.  
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Ad. 4 Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. oraz analiza 

zaawansowania zadań inwestycyjnych na 2013 rok. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił pracowników urzędu gminy o przedstawienie czwartego punktu z porządku obrad.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Poinformowała radnych, że wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez Regionalna Izbę Obrachunkową. Dodała, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji omówiła ww. temat oraz odczytała uchwałę RIO w sprawie wykonania 

budżetu. Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby, aby coś jeszcze wyjaśniła.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał radnych, czy życzą sobie, aby pani skarbnik ponownie odczytała opinię RIO  

w sprawie wykonania budżetu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni zdecydowali o nieodczytywaniu opinii RIO. 

Nikt z radnych nie miał pytań do wykonania budżetu. Wiceprzewodniczący poprosił 

kierownika Kwiatkowskiego o omówienie drugiej części tematu.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Omówił realizację zadań inwestycyjnych na 2013 rok. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do omawianego tematu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał o budowę placu zabaw w Zaroślu Cienkim. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Wyjaśnił, że z informacji, jakie posiada wynika, że wykonawca placu zabaw w najbliższym 

czasie będzie montował zabawki.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała o powierzchnię gruntów w Czarnowie, które zostały wykupione pod drogi gminne 

za kwotę  184.745,93 zł. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Odpowiedział, że jest to ok. 2 ha., a kwota ta jest ratą płaconą co miesiąc za wykup gruntów 

od Pana Rolirada.   

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała o dalszą część budowy chodnika Zławieś Wielka – Pędzewo.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  
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Wyjaśnił, ze projekt chodnika został złożony w GDDKiA, ponieważ generalna dyrekcja, jako 

właściciel drogi jest władna do wystąpienia z wnioskiem do Wojewody o pozwolenie na 

budowę. Powiedział, że nie wie, czemu to wszystko tak długo trwa. Dodał, że z powodu 

braku środków ze strony GDDKiA realizacja tego zadania zaplanowana jest na przyszły rok. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała czy realizacja któregoś z zadań jest zagrożona.   

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Odpowiedział, że na realizację niektórych zadań ubiegamy się o środki z zewnątrz i od tego 

zależy ich realizacja, ale wszystko jest na dobrej drodze. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił o naprawę chodnika od piekarni w Złejwsi Małej w stronę tzw. „Suszarni”. 

Powiedział, że kostka brukowa pozapadała się, są dziury i w miejscach gdzie nie ma 

oświetlenia można zrobić sobie krzywdę.  

Ad. 5 Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Zławieś Wielka  

i perspektywach świadczenia usług medycznych na najbliższe lata. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił wójta o omówienie tematu.  

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował radnych, że prezes spółki MEDIC po raz kolejny odmówił przyjazdu na sesję. 

Z ośrodka zdrowia dotarł do urzędu jedynie fax, który zostanie dołączony do protokołu. 

Powiedział, że na terenie naszej gminy, w Przysieku działa również inna firma NZOZ 

MEDYK. Przychodnia jest czynna od godz. 8 do 18. Przyjmuje w niej lekarz pediatra, lekarz 

rodzinny oraz stomatolog. Codzienne pobierane są materiały do badań laboratoryjnych. EKG 

oraz USG wykonywane jest na zlecenie lekarza. Jeśli chodzi o przychodnie MEDIC to 

nastąpiły zmiany godzin ich funkcjonowania., Ośrodek zdrowia w Górsku i Złejwsi przyjmuje 

pacjentów do godziny 18 zgodnie z przedstawionym harmonogramem. Poprosił panią 

skarbnik o przedstawienie informacji o wpłatach firmy MEDIC za czynsz z wynajmowanych 

obiektów.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Omówiła wpłaty firmy MEDIC za czynsz z wynajmowanych obiektów.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy jest umowa z firmą MEDIC odnośnie wpłat za czynsz.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Odpowiedziała, że jest umowa oraz aneksy. Dotyczą one wzrostu czynszu o wskaźnik inflacji. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy można skserować tę umowę. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Zgodziła się na skserowanie umowy.  

Małgorzata Kutnik – radna 
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Zapytała, na jakiej podstawie gmina rozliczała należny czynsz na podstawie faktur, które 

firma MEDIC przedstawiała za wykonane remonty. Czy są protokoły odbioru potwierdzające 

wykonanie usług oraz zakupu materiałów przez firmę MEDIC? Jak można stwierdzić, czy 

faktycznie spółka MEDIC wyłożyła taką kwotę na remont ośrodków zdrowia na terenie 

naszej gminy? 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że firma MEDIC złożyła w gminie faktury na podstawie, których rozliczano 

należne czynsze za wynajem obiektów. Nie wie, kto w tym czasie się tym zajmował, 

ponieważ nie był wtedy wójtem. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że już nie raz rozmawiano o tym, że ciężko jest stwierdzić, czy nie zostały do 

gminy dostarczane faktury za remont ośrodka zdrowia, który znajduje się w Fordonie. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Powiedział, że pytanie w tek kwestii jest proste, czy była osoba odpowiedzialna za 

kontrolowanie tych remontów i sprawdzanie zgodności faktur z zakupionym materiałem. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na dzień dzisiejszy ciężko jest to sprawdzić, ponieważ wszystkie materiały 

zostały wykorzystane, wmontowane i nie wie jak zająć się tą sprawą. Powiedział, że ma 

nadzieję, że ta sytuacja była sprawdzana przez pracowników urzędu gminy w tamtym czasie. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Wyjaśniła, że ostatnie faktury są z 2009 r. 

Ad. 6 Podjęcie uchwał 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił pracownika urzędu gminy o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy  

Odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy szkoła muzyczna będzie finansowana ze środków budżetu gminy tylko do końca 

tego roku. 

Marcin Kędzierski  – radny 

Zapytał, czy 50 tys. zł, które przeznaczone są dla Domu Kultury w Górsku to nie za duża 

kwota na 3 miesiące działalności.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeżeli środki zostaną to na pewno zostaną przeznaczone na inny cel. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  
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Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXIX/204/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił pracownika urzędu gminy o przedstawienie kolejnego projektu uchwały.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przypomniała radnym, że w grudniu ubiegłego roku uchwalony został wzór deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Znalazł się w niej zapis o tym, 

że składający deklaracje oświadcza, że jest świadomy odpowiedzialności karnej za podanie 

danych niezgodnych ze stanem faktycznym. Ten zapis został zakwestionowany przez RIO, 

dlatego dzisiejszą uchwałą eliminujemy tę nieprawidłowość. Dodała, że w czasie, kiedy 

uchwała była podejmowana uchwały z zakresu gospodarki odpadami podlegały nadzorowi 

wojewody. Po zmianach wróciły pod nadzór RIO. Dlatego po ponownym sprawdzeniu 

uchwał przez RIO zostaliśmy poproszeni o zmianę ich treści, aby były zgodne z prawem. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy wszystko jest jasne, czy radni mają pytania do projektu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXIX/205/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poinformował obecnych, że uchwała w sprawie nadania nazw ulic była szeroko dyskutowana 

na wspólnym posiedzeniu komisji. Udzielił głosu pracownikowi urzędu gminy. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Poinformował radnych, że po otrzymaniu zgody właściciela ulica Myśliwska zostaje 

wydłużona o długość działki  227/2. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXIX/206/2013 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Gutowo. 

Ad. 7 Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił obecnym informację o pracy wójta miedzy sesjami.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  
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Otworzył dyskusję nad ww. informacją. Poprosił o wyjaśnienie sytuacji rodzin 

zamieszkujących na Borku.   

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że byli właściciele, po długich procesach, odzyskali ziemie i nieruchomości, które 

niegdyś były ich własnością. W budynkach, które się tam znajdują zamieszkuje 5 rodzin, 

które muszą się z nich wyprowadzić, na co coraz bardziej naciskają właściciele. Powiedział, 

że z ramienia urzędu, sprawą zajmował się prawnik, który pomógł tym mieszkańcom 

przedłużyć możliwość zamieszkiwania w ww. nieruchomości. Dodał, że nic więcej nie można 

zrobić w tej sprawie. Te osoby dołączają do listy osób czekających na mieszkania gminne,  

z którymi jak wiadomo jest duży problem.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do pracy wójta miedzy sesjami. Nikt z radnych nie zabrał 

głosu.  

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Otworzył punkt wolne wnioski i zapytania i poprosił wszystkich obecnych o zabieranie głosu.  

Helena Przekwas – radna  

W imieniu Klubu HDK podziękowała wójtowi gminy za sfinansowanie corocznej wycieczki 

do Lichenia.  

Jarosław Karczewski – radny  

Zapytał, czy warto jest remontować budynek w Toporzysku. Wyjaśnił, że często przejeżdża 

obok i wydaje mu się, że nie jest to dobry pomysł, ponieważ budynek nie jest w najlepszym 

stanie. 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że pytanie radnego jest trafne, ponieważ nikt się nie spodziewał, że zastaniemy 

taki stan budynku, jaki jest. Kierownik budowy stwierdził, że przy lekkim stropie tak zwanym 

stropodachu będzie można wykorzystać to, co pozostało z budynku. Tak czy inaczej  

z obiektem trzeba było coś zrobić, ponieważ w takim stanie mógłby się kiedyś zawalić. 

Dodał, że pomyśli nad tym, aby zatrudnić kierownika budowy z, zewnątrz, który oceniłby 

jeszcze raz stan budynku. W najgorszym wypadku budynek zostanie rozebrany. Niestety 

ograniczy to ilość mieszkań dla osób potrzebujących.   

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że warto jest zastanowić się nad tym, aby sprzedać grunt, na którym znajduje się 

budynek i środki zainwestować w inne gminne budynki, które nie są w takim stanie. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że zastanowi się nad tym tematem. 

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał, czy zajęto się problemem przystanku w Pędzewie, na którym cały czas po deszczu są 

kałuże i nie można się w nim schronić. Dodał, że pyta, ponieważ problem był zgłaszany na 

zebraniu wiejskim przez mieszkańców. 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Odpowiedział, że sprawa została przekazana wykonawcy, wszyscy dobrze o tym wiedzą, ale 

niestety nikt nic z tym nie robi. Zapewnił, że dalej będzie interweniował w tej sprawie.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że jeśli wykonawca nie naprawi usterki zajmie się tym gmina. 

Maria Gulczyńska – sołtys 

Poprosiła o podsypanie kamień drogi w Łążynie, ponieważ po deszczach zrobiły się straszne 

dziury. (Droga obok p. Kowalskiego, p. Wlazłowskiej i . p. Mądzielewskich.)  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że gmina nie posiada białego kamienia. Mamy tylko gruz i niestety jest do 

duży problem. Wyjaśnił, że budżet jest bardzo napięty, brakuje środków, ale postara się 

wspólnie  

z Panią skarbnik załatwić tę sprawę.  

Mirosław Trzybiński – radny 

W związku z pismem, które otrzymał zapytał ile placów zabaw należy do urzędu gminy. Jakie 

koszty gmina poniosła w latach 2010-2013 na utrzymanie placu zabaw w Toporzysku i czy 

wszyscy, na których terenie są place zabaw otrzymali takie samo pismo odnośnie 

administrowania nimi?   

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że wszyscy właściciele gruntów, na których znajdują się place zabaw budowane 

przez gminę otrzymali takie pisma. Powiedział, że place zabaw muszą być odpowiednio 

zadbane, oznakowane i bezpiecznie prowadzone oraz muszą mieć atestowane zabawki. 

Trzeba włożyć w nie dużo pracy i środków. Gmina nie jest w stanie tego dopilnować, 

ponieważ zajmuje się placami, które znajdują się na terenie należącym do gminy i naprawdę 

jest ich sporo. Powiedział, że właśnie, dlatego wystąpiono z takim pismem. Jeżeli właściciele 

gruntów nie zgodzą się na przejęcie placów zabaw gmina będzie zmuszona je zdemontować.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał o certyfikaty na urządzenia. Powiedział, że w razie kontroli poprosi gminę o takie 

zaświadczenia, ponieważ ich nie posiada.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że gmina nie posiada certyfikatów, ponieważ uważa, że w ogóle ich nie było, o 

co nie zadbał poprzedni wójt. Gmina będzie administrowała placami zabaw, które stoją na 

gruntach gminnych. 

Mirosław Trzybiński – radny 

Uważa, że dzieci na tym ucierpią.  

Jan Surdyka – wójt 

Zaprosił do rozmowy osoby, które otrzymały takie pismo od urzędu gminy. Powiedział, że 

być może wspólnie uda się wypracować jakieś rozwiązanie.  

Andrzej Pyzik – radny 
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Poprosił, aby zainteresować się skradzionymi przykrywami odwiertów z terenów po byłym 

„Polchemie”. Osoba nieznająca terenu może w nie wpaść. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania 

przestrzennego.  

Odpowiedział, że znajduje się to na terenie miasta Torunia, i grunt jest osoby prywatnej. 

Powiedział, że postara się zająć ta sprawą.   

Małgorzata Kutnik – radna 

Po raz kolejny zgłosiła prośbę o naprawę tablicy ogłoszeń w Gutowie przy p. Łatka.  

Jerzy Dudzic – radny 

Poprosił o zamieszczenie na stronie internetowej gminy informacji na temat opłaty 

abonamentowej płaconej przy rachunku za wodę, ponieważ wielu mieszkańców pyta skąd 

taka opłata się wzięła. 

Ad. 8 Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Stwierdził, że punkty z porządku obrad zostały wyczerpane i o godzinie 16.58 zamknął 

obrady XXIX sesji rady Gminy. 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy  

Sylwia Sypek                 Piotr Pawlikowski 

 


